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Met dank aan diverse leden voor de filmpjes en foto’s die 
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zijn van harte welkom. 
Mail deze naar wv@land-
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Populus Canadensis
Onlangs – op 14 november – werd in de wijk De 
Tol bij de Kleine Hof een Canadese populier ge-
knot. Op de foto rust Piet voor de populier (links) 
uit.  Op verzoek van Rob Zeele, de “wijkmanager”, 
werd deze boom van zijn takken verlost, evenals 
zijn buurman, een schietwilg. Op de bomensite 
van de gemeente Utrecht is te achterhalen dat deze 
boom in 1996 daar is geplant.

Daarom aandacht in dit Buitenblad voor
De Canadese populier (Populus canadensis);                          
Familie: Wilgen (Salicaceae)

Het bijzondere van deze soort is dat het eigenlijk 
een bastaard is. De Amerikaanse populier, die in 
Amerika algemeen voorkomt, werd in het midden 
van de 18e eeuw naar Europa gebracht en vooral in 
Frankrijk aangeplant. Aanvankelijk deden ze het in 
Europa niet zo best, maar ze bastaardeerden allengs 
met de inheemse zwarte populier. De zaailingen, 
die zo ontstonden, deden het veel beter dan hun 
“ouders” en kwamen in cultuur. Zo ontstond een 
grote groep hybriden, die men wel samenvat onder 
de naam Populus canadensis of Canadapopulier.
In de volksmond wordt populier ook wel poppel of 
peppel genoemd.
De bladeren van de populier zijn afwisselend ge-
plaatst; in de herfst kleuren die goudgeel tot geel of 
grijzig bruin.

Populieren hebben een krachtige, oppervlakkige 
en verspreide wortelgroei. De wortels kunnen door 
zachte muren en gaatjes in de muren groeien. Ook 
wegen en leidingen kunnen worden opgedrukt.
Bijna alle populierensoorten zijn 2-huizig. Dat wil 
zeggen: er zijn aparte mannelijke en vrouwelijke 
bomen. De bloem is een hangend katje, dat voor 
het uitlopen van het blad verschijnt. Mannelijke 
katjes zijn vaak rood; als ze hun stuifmeel hebben 
afgegeven, vallen ze snel af. Stuifmeel wordt door 
de wind meegenomen. Vrouwelijke katjes blijven 
na de bestuiving tot in mei/juni hangen. Dan komt 
het zaad vrij, omgeven door donzig zaadpluis. Om 
te ontkiemen heeft het zaad een vochtige bodem 
nodig.

Agenda:

12 Januari:
Nieuwjaars-
bijeenkomst  

http:// hier
https://www.icloud.com/sharedalbum/#B1t5n8hH4rrG7iJ
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Gebruik.
In Nederland wordt van populierenhout klompen 
gemaakt, verder o.a. kratten, pallets, papier, karton 
en lucifers. Aardig detail: Leonardo da Vinci schil-
derde de Mona Lisa op een paneel van populieren-
hout. En in de middeleeuwen werd het veel gebruikt 
om pijlen van te maken vanwege het lage gewicht 
(dichtheid).

Ziekten.
Populieren kunnen aangetast worden door vrij 
groot aantal schimmels, bacteriën en insecten. De 
bekendste schimmel is populierenroest. Een andere 
bladziekte is de bladvlekkenziekte, waarbij op de 
bladeren olijfgroene of bruinzwarte vlekken ont-
staan. Bacteriekanker vormt bastkankers op de stam 
en takken, waarbij takken afsterven.

Begeleiders.
Populieren zijn belangrijk voor onder meer de wil-
genhoutvlinder, de hoornaarvlinder, de populieren-
boktor en de populierenwespvlinder.
De paddestoelenrijkdom onder populieren loopt 
sterk uiteen. Het rijkst zijn aanplantingen op jonge, 
kalkrijke zand- en kleigronden. Ook met populieren 
beplante bermen kunnen tamelijk rijk zijn. Waar 
een welige ondergroei van grote brandnetels en 
andere ruigteplanten voorkomt, zijn kansen voor 
bodembewonende zwammen vrijwel nihil. Enige 
soorten zijn: de grijze slanke amaniet, de veelhoed, 
de populierridderzwam, de populiermelkzwam. Een 
stamparasiet is de wollige bundelzwam, veelal op 
stronken. Onder de gaatjeszwammen komt de witte 
populierzwam het meest op levende populieren 
voor.

Bronnen:
Het bomenboek – Hugh Johnson
Nederlandse ecologische flora deel 1 – E.J.Weeda e.a.
Wikipedia

Hans van Aartrijk

Witte Populierzwam

Kleine Populierenboktor

Populierridderzwam
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Erfenis J. Grimbergen
Er is besloten tot een ledenraad-
pleging over de besteding van 
deze erfenis. 

Technische zaken
De nieuwe Ferrari wordt bin-
nenkort geleverd. Om ruimte te 
maken en kosten te voorkomen 
worden de beide Agria’s van de 
hand gedaan. 

In het voorjaar is besloten om een 
zware accuzaag aan te schaffen 
om de verduurzaming voort te 
zetten. Dit vereist een investering 
van 2500 euro. Daarbij zit dan ook 
een Multilader om te voorkomen 
dat we er nog meer acculaders 
bij krijgen. Bij de zaag moeten 
zwaardere accu’s gebruikt worden 
vanwege het grotere capaciteit van 
het apparaat. In totaal komen er 4 
AP 500 accu’s met een capaciteit 
van 371wh waar de bestaande AP 
300 accu een capaciteit van 281wh 
heeft. 
De bedoeling is om één van de 
benzinezagen weg te doen. 

Verslag van de BV van 
20 november

De belangrijkste punten daaruit:

Zomerprogramma
Tabe en Jacqueline zijn tevreden 
over hoe het is afgerond. 
De onderlinge communicatie is 
verbeterd mede door de duidelij-
kere manier van instrueren van 
de ploegbazen en de whatsapp 
peilingen.
De overgang naar het winterpro-
gramma is ook soepel verlopen. 

Natuurwerkdag: 
Met 32 deelnemers weer een suc-
ces. Jammer dat er minder jeugd 
aanwezig was. Het weer werkte 
goed mee en de locatie was prima 
en kon mede door de strandvlag-
gen prima gevonden worden. Ook 
de soep werd weer goed ontvan-
gen en ging tot de laatste drup op! 

Boerenkooldag
De door Jan G., Jacqueline, Mary 
en Henny met vereende krach-
ten gemaakte boerenkool werd 
samen met het door Tabe en Bep 
vervaardigde draadjesvlees prima 
ontvangen. De locatie deze keer 
was de werkplaats omdat de kan-
tine te klein is voor het verwachte 
aantal eters. Daarbij deden de 
biertafels goed dienst. Geen bord 
op schoot deze keer. 
Piet Koning en Jaap Moll van de 
Stitu waren als gasten aanwezig 
naast Francien en Anton van der 
Elst.  
Uiteraard werd ook de Knotter 
van het jaar bekend gemaakt. 
Zie het verslag elders in dit blad.

Winterprogramma
Het wordt steeds lastiger stook-
vergunningen te krijgen voor 
het verbranden van takken in 
het veld. Zo is de periode bij de 
gemeente Utrecht gesteld op 2 
maanden behandeltijd en worden 
er bovendien allerlei vragen ge-
steld die in onze ogen niet rele-
vant zijn. 
Al met al een reden om er naar te 
streven het branden af te bou-
wen. Hans van A. overlegt met de 
opdrachtgevers over de alternatie-
ven. De lopende aanvraag wordt 
ingetrokken. 
In Montfoort wordt nog wel ver-
gunning verstrekt.

Ploegbaas op vrijdag
Nu Dennis niet elke week meer 
aanwezig is op vrijdag vanwege 
een verhuizing naar het westen en 
Lange Hans met gezondheidspro-
blemen kampt waardoor hij ver-
moedelijk zeker tot het eind van 
het jaar niet beschikbaar is, (Hans 
beterschap en sterkte) moeten we 
hun taken anders invullen. Voor-
alsnog heb we Jan G. en Jan van P. 
bereid gevonden deze taak op zich 
te nemen. 

Veilig werken
Piet vertelt dat hij tijdens het werk 

Van de Vergadertafel

Kort verslag BV van 9 oktober

Bij ingekomen stukken
De uitspraak van het in 2023 
ingestelde bezwaarschrift tegen 
de woningbouw aan de Haar-
rijnseplas is negatief uitgevallen. 
Er is een uitspraak van de Raad 
van State binnengekomen met 
een afwijzing. Daarmee zijn de 
mogelijkheden om dit aan te laten 
passen uitgeput en is de zaak voor 
ons afgedaan.

Verder zijn er 5 uitvouwbare 
krukjes voor in het veld binnenge-
komen en inmiddels in gebruik.

Boerenkooldag
We hebben Francien, Anton en 
Gerard, de zonen van Daan, voor 
die avond uitgenodigd.
Hans van A., Dries en Atja gaan 
foto’s van Daan uitzoeken die we 
op gaan nemen in een album die 
we gaan aanbieden als herinne-
ring aan Daan’s verenigingswerk.
Piet heeft een prachtig bord laten 
maken met de aanduiding “Daans 
Doorgang”. Deze laten we onthul-
len door de nabestaanden van 
Daan.

De maaltijd zal deze keer door 
Jacqueline, Jan G. en Henny 
gekookt worden. Tabe en Bep zor-
gen weer voor het draadjesvlees. 

Uiteraard zal deze dag ook weer 
de knotter van het jaar bekend 
worden gemaakt. 

Voor het onthullen van de nieuwe 
Ferrari en het bedanken van de 
Stitu is het bestuur uitgenodigd. 
Op dit moment is nog niet duide-
lijk of zij aanwezig zijn.

Omdat Hans van A. er deze avond 
niet bij is zal de presentatie van 
het winterprogramma beknopt 
plaatsvinden. 
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afwijkende kleur. We moeten het 
achteraf toch doen met wat we nu 
hebben. 

Technische zaken
Henny verzoekt de ploegbazen 
om de spuiten met schoonmaak-
middelen en lappen mee te nemen 
op karwei. Zodat de werkers zelf 
hun gebruikte spullen schoon 
kunnen maken voordat ze op de 
auto gelegd worden: onder het 
motto: zelf vuil gemaakt? Dan ook 
zelf schoonmaken!!

Omdat we vanwege verzekerings-
voorwaarden niet meer dan 25 
liter brandstof in het gebouw op 
mogen slaan is het een aardig 
gesleep om dit voortdurend aan 
te vullen. Om te voorkomen dat 
we zonder brandstof zitten en het 
werk dus stil komt te liggen heeft
Henny daarom op het achterter-
rein de compostbak als extra 
opslag in gebruik genomen en vult 
van daaruit indien nodig de voor-
raad in de kast aan. 

Verbanddoos
De inhoud van de verbanddoos 
in de auto is verouderd en niet 
meer compleet. Henny zorgt voor 
nieuwe materiaal. 
Inmiddels is deze vernieuwd. 

Dat was het, volgende vergadering 
15 januari.

Tekst: Henny

gefinancierd kunnen worden. 
Dries neemt het op zich om de 
criteria op te stellen in overeen-
stemming met de uitkomsten van 
de ledenraadpleging. We besluiten 
dit in maart voor te leggen aan de 
Algemene Ledenvergadering. 

Lustrum Natuurgroep 
Kockengen
Op 20 december bestaat deze 
groep 50 jaar en we hebben een 
uitnodiging ontvangen om de 
viering bij te wonen. Dries en 
Ruud gaan daar naar toe en over-
handigen namens de vereniging 
een cadeaubon te besteden bij 
Seeleman en Hoogendoorn. 

Nieuwjaarsbijeenkomst 
12 januari
Deze keer hebben we als locatie 
gekozen voor de Geertjeshoeve. 
Het programma is zoals gebruike-
lijk: toespraak Dries, fotopresen-
tatie (door Hans van Zoelen en 
Walter Klinkhamer.
De uitnodigingen worden na 
Sinterklaas verstuurd door Ruud. 

Kleding:
Er is gezocht naar een betere kwa-
liteit shirts. 
Dat is helaas inmiddels uitgelopen 
op niets: er zijn wel betere kwa-
liteit shirts maar die zijn óf niet 
in alle door ons gebruikte uitvoe-
ringen te krijgen óf hebben een 

met een accuzaag (gelukkig niet 
ernstig) aan zijn vinger verwond 
is. Hij beschouwt het een kwes-
tie van onhandig werken omdat 
hij de handelingen met de zaag 
anders deed dan hij gewend is. 
Maar hij vraagt zich af of er niet 
een betere bescherming is voor de 
handen dan de handschoenen die 
hij tijdens het incident droeg. 
We gaan op zoek naar betere 
handschoenen voor de motorza-
gers. 

Dries heeft last van de zaaglaar-
zen. Hij krijgt er wonden van op 
zijn hiel. Het lijkt een allergische 
reactie. Hij vraagt toestemming 
om op kosten van de vereniging 
op zoek te gaan naar een veilig 
alternatief. Hij krijgt daarvoor de 
instemming van de vergadering. 

Peiling nalatenschap 
J. Grimbergen
Ongeveer 30% van de leden heeft 
hierop gereageerd. De trend is 
dat evenveel van de leden kiest 
voor natuurontwikkeling als voor 
verduurzaming van gebouw en 
werkmiddelen. Een kleiner deel 
wil graag middelen en training 
om het werk makkelijker en pret-
tiger te maken. 
Uiteindelijk wordt besloten de 
instelling van een J. Grimbergen-
fonds te onderzoeken van waaruit 
allerlei dingen in de toekomst 

Dennis goes West(land)

Onlangs – op vrijdag 8 november – 
werd door de vrijdagploeg afscheid 
genomen van Dennis Labordus. 
Dennis gaat namelijk verhuizen 
naar het verre westen. Truusje sprak 
hem voor het werk op deze dag met 
lovende woorden toe en waren er 
cadeaus.
Volgens onze administratie werd 
Dennis lid van onze vereniging in 
2018. Stilaan ontwikkelde hij zich tot 
een multi-inzetbaar lid. Bekwaam 
met de kettingzaag, de bosmaaier 
en vrachtauto met aanhanger / keet. 

Tevens werd hij voor het zomerpro-
gramma “ploegbaas” bij de vrijdag-
ploeg.
Al die “pluspunten” zorgden ervoor 
dat Dennis tot knotter van het jaar 
werd gekozen. 
In de koffiepauze van zijn laatste 
werkdag werd met taart rondgegaan.
Dennis, namens alle leden van de 
vereniging, zeer bedankt voor alle 
inzet in de afgelopen jaren en we 
wensen je alle goeds daar in het verre 
westen.

Hans van Aartrijk
Nb. Volgens eigen zeggen zal 

Dennis zo nu en dan toch de rit naar 
ons werkgebied maken om weer eens 
aan landschapsbeheer te doen.
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Onze gulzige voorzitter

Natuurwerkdag 2024 

De natuurwerkdag op 2 november was ook dit jaar weer een hoogtepunt in onze jaarcyclus: 
- We hadden een opkomst van ruim 30 personen, van wie meer dan de helft uit eigen leden bestond.
- Er waren iets minder kinderen dan andere jaren, maar zo’n jonge deelnemer als de dochter van Alex

(3 jaar?) hebben we nog nooit gehad. En de kinderen van Sjoerd waren geweldige zagers – ook al kwam er
eentje met de schrik vrij door een vallende tak van de buurman.

- Krijn had zoals we van hem gewend zijn weer een paar nieuwe deelnemers gecontracteerd. Wie weet zit
daar op termijn een blijver bij.

- 12 grote wilgen werden op het weiland van de familie Voorsluys van hun pruik bevrijd, onder een heerlijk
zonnetje en met zwaaiende mensen uit de trein.

- Twee deelnemers kwamen uit het verre Mijdrecht om speciaal bij ons de wilgen te knotten;
- Hans van der Zwet had alle gereedschap en drank inclusief de schaftkeet meegenomen, alleen de koekjes

was hij vergeten.
- De soep van Henny, met hulp van Mary klaargemaakt, was op het eind op, helemaal op! De voorzitter die

het onderste uit de kan wilde hebben, kreeg bijna het deksel op zijn neus.
- Een brandvergunning kregen we niet, maar vuurtje stoken om broodjes en marshmellows te bakken, kon

dit jaar nog net. Wel jammer dat we de familie Voorsluys met een enorme berg takken en een hoop werk
opgezadeld hebben. Die moesten allemaal door de hakselaar.

- En toen we zo goed als klaar waren, kwam Hans van Aartrijk met een slaperig hoofd nog even om de hoek
kijken, en hij zag dat alles goed was.

Boerenkooldag 
 
Door Henny  

Al vroeg in de ochtend die dag was ik 
aanwezig om de voorbereidingen te 
treffen voor een geslaagde 
Boerenkooldag. Op de dag daarvoor 
hebben Jan Gondelach en ik de AH 
in Vleuten ontdaan van 20 zakken 
van 300 gr. boerenkool en 4 zakken 
van 3 kilo biologische aardappelen, 
roomboter en slagroom. De Bonus-
kaart van Jan kwam goed van pas en 
zorgde voor ruim 21,94 euro korting. 
Jacqueline had nog wat biologische 
boodschappen gedaan in de vorm 
van zilveruitjes en augurken. Bo-
vendien had ze gezorgd voor vega-
worstjes die achteraf door niemand 
begeerd werden. Maar goed, je weet 
maar nooit. 

Mijn taken in de ochtend: de kantine 

en werkplaats moesten nog van de 
blubberschoeisel gekuist worden en 
nadat de werkploeg naar de Breudijk 
vertrokken was ben ik eerst gaan 
vegen en de kantine dweilen. Daarna 
heb ik de tafels en de aanrechten nog 
even onderhanden genomen. 
Toen was het tijd dat Jacqueline en 
Jan om de aardappelen te schillen. 
Eigenlijk is dat een simpele klus die 
zo weer voorbij is. 

Voor mij de gelegenheid om mijn 
schoonmaakkleren thuis om te ruilen 
voor mijn normale kloffie. Daarna is 
Mary met mij teruggereden om ook 
de handen uit de mouwen te steken. 
Toen we terug kwamen waren de 
aardappelen al geschild. Zoals ge-
zegd: een fluitje van een cent. 

In de tussentijd heb ik een tafeltje 
uit de werkplaats gesleept en samen 
met de kookspullen geïnstalleerd tot 
een fijne kookplaats. Bovendien heb 

ik een gaskachel in de werkplaats 
geïnstalleerd om te voorkomen dat 
de boerenkool tijdens het eten te snel 
afkoelde maar vooral om de eters niet 
in de kou te zetten. 

Volgende taak was de kapstok 
voorzien van extra haken zodat dat 
ding alle jassen op kon vangen. Die 
haken zijn nog over gebleven van het 
jubileum. 
Toen dat gebeurd was heb ik een 
van thuis meegenomen laken aan 
de wand gehangen op de plek waar 
later het bord, dat de verdiensten van 
Daan tot in lengte van jaren in herin-
nering moet brengen, onthuld ging 
worden. 

Toen de werkploeg weer na een dag 
hard werken op de Buitenplaats gear-
riveerd was hebben we met vereende 
krachten de biertafels-en banken in 
de werkplaats verdeeld en konden 
we alvast onder het genot van een 
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welverdiend drankje wachten op de 
dingen die komen gingen. 
De door Tabe en Bep voorbereide 
draadjesvlees stond heerlijk te geuren 
en te sudderen en intussen werden de 
worsten ook voorzichtig warm.  

Om 16.15 uur hebben we het gas ont-
stoken en konden de aardappelen en 
boerenkool gaar worden. (In tegen-
stelling tot vorig jaar heb ik deze keer 
de pan niet met onze erg krachtige 
hogedrukreiniger schoon hoeven 
spuiten omdat er nu geen dikke laag 
aangebrand spul in zat. Goed gedaan 
mensen.)

Tegen 16.00 uur druppelden er steeds 
meer hongerige mensen de Buiten-
plaats binnen en zochten de werk-
plaats en een zitplaats op. Gelukkig 
rook je daar de boerenkool niet 
zodat we die veilig af konden maken 
zonder dat we met een hongerige, 
opdringerige massa te maken kregen. 

Tussen de gearriveerde mensen wa-
ren ook Francien en Anton, weduwe 
en zoon van Daan die ons kort gele-
den ontvallen is. 

Om 16.30 uur arriveerde Piet Koning 
van de Stitu samen met Jaap Moll, als 
gulle gevers uitgenodigd om de door 
hun stichting deels gefinancierde 
tweede Ferrari officieel in gebruik te 
nemen. 
Daarna kon Dries zijn gebruikelijke 
welkomstwoord uitspreken. Die taak 
nam hij zoals gebruikelijk weer met 
verve op zich. Speciale welkomst-
woorden waren er voor Piet en Jaap 
van de Stitu en Francien en Anton.

Op verzoek van Dries vertelde Piet 
Koning van de Stitu waar deze stich-
ting voor staat: in het kort: deze is in 
het leven geroepen om de verplaat-
sing van de kassen bij de Alendorper-
weg waar nodig van financiele impul-
sen te voorzien. Met het overgebleven 
budget steunen zij nu projecten die 
met natuur te maken hebben    

Na een korte bespreking van het 
komende winterprogramma door 
Ruud konden we verder gaan met het 
volgende programmapunt:
de bekendmaking van de Knotter van 
het Jaar.
Dries weet daarbij de spanning altijd 
weer op te voeren....
Hoe dat deze keer ging? Dit waren 
zijn aanwijzingen:

De knotter van het jaar is 
•  een harde werker (zijn we allemaal) 
•  heeft verstand van materialen (een 
    aantal van ons)
•  neemt niet alleen, maar geeft ook 
   (een enkeling van ons) 
•  neemt initiatief en verantwoor-
   delijkheid, zie Compeergaard (er 
   blijven maar weinig over) 
•  kan maaien met de zeis (alleen de 
   voorzitter)
•  heeft meer verstand van peren dan 
   van appelen 
•  Roest rust maar hij nooit:
Dus dat kan alleen  Sjaak Roest zijn  

Nadat Sjaak zijn zeer verdiende beker 
en cadeaubon in ontvangst had geno-
men nam Krijn nog even het woord 
namens de vrijdaggroep.

Dit zijn wat stukjes uit zijn toespraak:

In de eerste plaats feliciteren wij je met 
deze bijzondere, buitengewone, excel-
lente, welverdiende en hoge onder-
scheiding.
Je bent verschrikkelijk energiek, be-
resterk, enthousiast, sociaal,  beschikt 
over heel veel vakkennis en je kunt het 
werk fantastisch analyseren en daarop 
aanpassen.
Voorbeeld: Ik weet niet of je dit nog 
herinnert:We waren op Joostenlaan en 
de linkerkant moest gemaaid worden, 
tussen het Haarpad en de Thermater-
weg. Sjaak zei: Dennis als jij vooruit-
gaat balkmaaien, ga ik de slootkan-
ten bosmaaieren en Krijn als jij als 
bezemwagen de heggenschaar hanteert 
voor het riet in de sloot. En zo maken 
wij daar een klapper. En zodoende 
hoefden de anderen maar een keer te 
harken. Chapeau.

Voor Krijn’s volledige stuk: kijk op 
onze website landschapsbeheer-vldm.
nl op de publicaties-pagina. 

Na deze ceremonie werd het tijd om 
de onthulling van het eerbetoon aan 
erelid Daan aan te vangen. 
Dries nodigde Francien en Anton 
uit om deze taak op zich te nemen 

hetgeen zij graag deden. 
Na deze ceremonie hebben wij voort-
aan op de Buitenplaats een Daans-
Doorgang. 
Francien kreeg nog een herden-
kingsalbum uitgereikt met foto’s van 
Daan in de loop van jaren bij onze 
vereniging. Zo te zien was ze daar erg 

blij mee. Voor ons was het een kleine 
blijk van dankbaarheid voor het 
jarenlange werk dat Daan heeft ver-
richt voor de vereniging. Het album 
kon op grote belangstelling rekenen 
bij de aanwezigen. 

Met deze onthulling waren we nog 
niet aan het eind van het officiële 
gedeelte: er moest nog een Ferrari in 
gebruik gesteld worden. Deze taak 

werd verricht door Piet en Jaap, de 
vertegenwoordigers van de Stitu. 

Hierna vertelde Piet dat we niet 
moesten denken dat dit dezelfde 
Ferrari fabrikant is die de beroemde 
auto’s maakt. Deze Ferrari maaiers 
worden gemaakt door Gianni Fer-
rari en die heeft niets te maken met 
de beroemde autobouwers. Helaas 
voor de liefhebbers! 😢 (Maar het is 
in ieder geval wel een Italiaan.) Weg 
illusie. Je wordt bedankt Piet! (Maar 
vooral voor jullie bijdrage!)

Na deze teleurstelling kon het het 
happen in dat groene spul met worst 
(vervolg op pag. 8)
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Van het Buitenge-
beuren (november)

In de eerste periode van deze 
maand was er een combinatie van 
zomer- en winterwerk. Op vrijdag 
1 november werd er met 5 man 
gewerkt in de Buitenhof.

De volgende dag was er de jaarlijkse 
Natuurwerkdag; dit jaar gehou-
den op het terrein van de familie 
Voorsluys aan het Spijck. Volgens 
een app van onze Dries was het één 
groot feest met een grote opkomst 
van 18 leden en totaal meer dan 
30 mensen. Het weer was uitste-
kend en de soepen van Henny en 
Mary van culinair niveau. Der-
tien redelijk grote wilgen werden 
geknot, stammetjes op een platte 
kar gedeponeerd en snoeihout op 
stapels gelegd. Er was geen brand-
vergunning verleend, de optie die 
overbleef voor de familie was zelf 
versnipperen. Naar verluid heeft 
dat nogal wat tijd en inspanning 
gekost. Een verslagje van deze dag 
door Dries elders in dit Buitenblad!

Op donderdag 7 en vrijdag 8 werd 
er weer in de Buitenhof gewerkt: 
maaisel bij elkaar harken, opladen, 
lossen, dode struiken wegsnoeien 
en veel, veel bramen verwijderen, 
vooral die bij het zogenaamde hon-
denveldje. Met 3 “geluidsdragers” 
was het daar een behoorlijke herrie!

Het officiële begin van het win-
terseizoen 2024-2025 was op 9 
november. Locatie: Breudijk 47 bij 
de paardenmanege van de familie 
Ebskamp. Programma: 9 wilgen. 
Niet veel, maar de meeste wil-
gen waren best wel bewerkelijk, 
want oud en met een behoorlijke 
kruin. Ondanks de inzet van 10 

leden lukte het niet om alle negen 
van hun pruiken te verlossen. De 
boerenkool , de uitreiking van de 
bokaal “knotter van het jaar” en 
natuurlijk de onthulling van het 
naamplaatje Daans doorgang met 
de overhandiging van Daans foto-
boek aan Francien en Anton lokte 
waarschijnlijk de werkers bijtijds 
naar de Buitenplaats.

Sjaak en Tom waren als trouwe 
beheerders van de Compeergaard 
maandag weer in touw.

Op donderdag de 14e werd in 
een uur tijd het restant snoeihout 
van de 3 overgebleven wilgen bij 
Ebskamp geknot. Na het nuttigen 
van koffie en het uitstekende ap-
pelgebak van Rolanda Ebskamp 
werd koers gezet richting de Kleine 
Hof naar een grote knotwilg en een 
grote knotpopulier. Deze werden 
door Piet en Jan van P. beklommen. 
De overige 6 leden bekommerden 
zich om het snoeihout en de stam-
metjes. Tenslotte werd er nog op 
een legakker nabij de Griendhoeve 
een 10-tal wilgjes op een kale kruin 
getrakteerd.

Vrijdags en zaterdags werd aan het 
eind van de Reint Klein Beekman-
kade de elzensingel bezocht. Met 
totaal 21 werkers werd er gewerkt 
aan ca 25 elzen, 5 vlieren en een 
gigantische knotwilg. Eerder werd 
door Sjaak, knotter van het jaar en 
meester-bramenverwijderaar, de 
nodige werkruimte gecreëerd.

Een eilandje, deel van de Hollandse 
kade, nabij de Keizershof/Statenhof 
in Harmelen werd op donderdag 
21 november met een kleine bezet-
ting vereerd. Hakhoutbeheer van 
els stond hier op het menu. Piet en 

beginnen.  Met vereende krachten 
dienden Mary, Jacqueline en Jan de 
boerenkool op en voorzagen deze 
naar wens van worst en draadjes-
vlees. Het smullen kon beginnen! 
Waarbij sommigen niet genoeg had-
den aan één bord en snel kwamen 
informeren of er nog een tweede 
of zelfs derde keer opgeschept kon 
worden. Er was dan ook niet veel 
meer over en konden we maar twee 
van Krijn’s emmertjes vullen met de 

restanten. Ook die waren snel weg. 
Opgewarmd smaakt het ook nog lek-
ker kennelijk. 
Toen het op was werd er met vereen-
de krachten door een aantal vrou-
wen afgeruimd en afgewassen. Erg 
bedankt daarvoor!

Het feestje ging nog een tijdje door 
en zo rond 19.00 uur vertrokken de 
eerste mensen huiswaarts. Gelukkig 
waren er nog een aantal leden bereid 

om vast de banken en tafels weer 
terug te plaatsen waar ze normaal 
staan. Dat scheelde een hoop gesleep 
voor mij. De rest is later door mij 
opgeruimd. 
Mary, Jacqueline, Jan en ik kijken 
terug op een geslaagde afsluiting van 
het zomerseizoen en start van de 
winter. En ik heb een sterk vermoe-
den dat dit ook voor de andere aan-
wezigen geldt. Het was erg gezellig!
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Jan van P. konden hun hart aan de 
redelijke dikke elzen ophalen. Toen 
de aanhanger en de vrachtauto 
gevuld waren, werd verkast naar 
de Groenendaaal. Naast het Dijk-
graafpad liggen een aantal bosjes 
met veel wilg. In het bosje dichtbij 
het Molendijkje staat een aantal wat 
grotere bomen (berk, els en wilg). 
Deze bomen schijnen het molentje 
wat wind uit de “wieken” te hou-
den. Hier werd nog een half uurtje 
gewerkt.

De volgende dag werd het afzetten 
van voornamelijk berken voortge-
zet. Snoeihout ging op (bestaande) 
rillen en de bruikbare stammen 
met kruiwagens naar de Groenen-
daal. Door de behoorlijke wind 
was de gevoelstemperatuur niet zo 
prettig. 

Guur weer was het ook op de za-
terdag; gelukkig bood het achterste 
geriefbosje, ver weg in het weiland 
van Vlooswijk redelijk beschut-
ting. De meeste houtopstanden van 
Vlooswijk zitten onder contract bij 
Agrarisch Natuurbeheer Lopiker-
waard. Een nieuw onderdeel van 
dat contract geeft aan dat er in de 
geriefbosjes de hoge bomen moeten 
verdwijnen. Dus zoals vroeger de 
geriefbosjes, toen ze nog in gebruik 
bij de boeren waren, er bij lagen. 
Werk aan de winkel dus. Tom wist 
snel één van de twee grote op-
gaande wilgen om te krijgen. Dries 
en Ruud hielden zich vooral bezig 
met elzenhakhout, ook al van een 
behoorlijke lengte. De rest van de 
groep, Gria, Jan G., Martin, Wilf-
red en Jan K. hield zich bezig met 
het verwerken van het snoeihout op 
rillen en het kruien van het zware 
hout naar de verzamelplek. Bij 
voldoende harde ondergrond zal dit 
hout later in het seizoen opgehaald 
worden.

De laatste 3 werkdagen van no-
vember gaven prima werkweer te 
zien. Op de donderdag werd op 
de 3 legakkers bij de Griendhoeve 
/ Smalle Themaat wilgen geknot. 
Trouwens ook nog een populier en 

wat elsjes afgezet. Met maar één 
kettingzager in de groep, Jan van 
P., was het nog een flinke klus om 
alle rood-witte lintjes uit de bomen 
te krijgen. Frans zag daar nog een 
ijsvogeltje voorbij vliegen. Totaal 
zijn er dit seizoen op deze 3 legak-
kers 39 wilgen geknot. Het snoei-
hout van deze dag werd op bossen 
gelegd. Reeds de volgende dag werd 
dat opgehaald.

Het goede weer verleidde 13 leden 
om koers te zetten naar de Kievit-
kade op vrijdag 29 november. De 
2 kettingzagers Tom en Jan van P. 
hielden zich bezig met het dikkere 
hout (wilg, els, es en vlier), maar 
ook Jan S. wist met zijn kromzaagje 
behoorlijk dikke takken uit de wilg 
te krijgen. Sjaak kruide traditiege-
trouw wat els, es en vlier de kade 
af. Na de lunch onder de hooimijt 
en  op 5 krukjes hielden 5 leden het 
voor gezien en gingen de overige 8 
nog even door met een 6-tal wilgen. 
Snoeihout werd op oude rillen ge-
legd en gestoken. De helft van deze 
kade is nu “gedaan”, we komen er 
zeker nog een dag terug voor de 
andere helft.

Voor we op zaterdag aan de slag 
konden, moest er eerst door het 
“oerbos” van Jansen in Mastwijk 
een pad gesnoeid en gezaagd wor-
den om bij de 30 wilgen te komen. 
Bij voorkeur werken we hier op een 
zaterdag, omdat er bij het snoeien 
van de weliswaar dunne takken, die 
soms tegen de ramen van de na-
burige bedrijfshal vallen, te maken 
kunnen krijgen met verontruste 
werknemers. Overigens tot nu toe 
in alle jaren dat we hier werken, 
is er geen enkel geval van schade 
geweest. Het lichte snoeihout werd 
ook hier op oude rillen langs de 
rand van het bos verzameld. Hier 
en daar moest wel eerst flink in de 
bramen gesnoeid worden om bij die 
rillen te komen.

28 leden waren deze week actief 
voor landschapsbeheer.

Tekst: Hans van Aartrijk
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Mededelingen:

Op onze website www.landschapsbeheer-vldm.nl 
zijn pagina’s toergevoegd.
Zo is er een “Publicaties” pagina. Daar staan arti-
kelen die in de media verschenen zijn en die betrek-
king hebben op ons natuurwerk en vereniging maar 
minder geschikt zijn voor in het Buitenblad.  

“Foto en Film”. 
Wat staat daar op? O.a. de Jubileumfilm van ons 
50 jarig bestaan. Maar ook films met foto’s en video’s 
van de Natuurwerkdag en Boerenkool maaltijd.  
In tegenstelling tot de foto’s en video’s die je via de 
link op de voorpagina kunt bekijken zijn hiervan 
geen foto’s of video’s te downloaden. 

Voor de vogelliefhebber:
In de zomer is er een microfoontje geinstalleerd op 
de Buitenplaats. Die vangt, ondanks de herrie van de 
naast ons gelegen weg, de geluiden van vogels (ook 

in vlucht) op. Als je wel eens wil weten wat er voorbij 
vliegt, ga dan naar deze pagina: 
https://www.luistervink.nl/luistervink/maximapark/ 
Of klik hier op. Dan kom je op deze pagina: 

https://www.luistervink.nl/luistervink/maximapark/
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